
 

 

 
 

Aj
un

ta
m

en
t d

e 
la

 B
ar

on
al

 V
ila

 d
e 

Sa
nt

 J
oa

n 
de

 le
s 

Ab
ad

es
se

s 
| P

la
ça

M
aj

or
, 3

 –
 T

el
. 9

72
 7

20
 1

00
 | 

N
IF

: P
17

17
70

0G
 

 
 

ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DEL DIA 28 DE JULIOL DE 2017 
 
 
Identificació de la sessió:  
Núm.  PLE2017000004  
Caràcter: Sessió Ordinària 
Data: 28 de juliol de 2017 
Hora d’inici: 21:00 h 
Hora de fi: 22:50 h 
Lloc: Sala de plens 
 
Hi assisteixen:  
 
Sr. Ramon Roqué i Riu,  Alcalde-President 
Sr. Jordi Caparrós i Marcé, regidor 
Sra. Montserrat Tallant i Descamps, regidora 
Sr. Ferran Miquel Rigau, regidor 
Sra. Maria Teresa Tallant i Descamps, regidora 
Sr. Lluís Ibáñez Ruano, regidor 
Sra. Concepció Formatgé i Marcer, regidora 
Sr. Sergi Albrich i Viñas, regidor 
Sra. Elisenda Guillaumes Cullell, regidora 
Sra. Mª Lluïsa Pérez i Castro, regidora 
 
Sra. Raquel Costa Iglesias, Secretària-interventora que en dóna fe.  
 
Excusa la seva absència:  
 
Sra. Sandra Soler García, regidora 
 
 
Desenvolupament de la sessió  
 
Un cop la secretària ha comprovat l’existència del quòrum que cal perquè es pugui iniciar 
la sessió, es comencen a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 
 
1.- APROVACIÓ ACTES ANTERIORS. 
 
2.- APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACÓ PUNTUAL DEL POUM 2/2015, 
RELATIVA A L´ORDENACIÓ DEL FRONT FLUVIAL DELS BARRIS DEL ROSER I DE 
L´ESTACIÓ. 
 
3.- APROVACIÓ DEFINITIVA PLA MILLORA URBANA PARCEL.LA SITUADA A LA 
CANTONADA DEL CARRER MARE DE DÉU DEL PRAT AMB CAMÍ DEL CEMENTIRI. 
 
4.- APROVACIÓ CONVENI COL.LABORACIÓ AMB EL DEPARTAMENT DE TERRITORI 
I SOSTENIBILITAT DE LA GENERALITAT DE CATAUNYA PER AL CONDICIONAMENT 
I ARRANJAMENT D´UNA PARADA D´AUTOBUSOS. 
 
5.- APROVACIÓ DECLARACIÓ D´ESPECIAL INTERÈS PEL MUNICIPI PER 
CONCÓRRER CIRCUMSTÀNCIES SOCIALS, LES OBRES PER AL CONDICIONAMENT 



 

 

 
 

Aj
un

ta
m

en
t d

e 
la

 B
ar

on
al

 V
ila

 d
e 

Sa
nt

 J
oa

n 
de

 le
s 

Ab
ad

es
se

s 
| P

la
ça

M
aj

or
, 3

 –
 T

el
. 9

72
 7

20
 1

00
 | 

N
IF

: P
17

17
70

0G
 

 
 

I ARRANJAMENT D´UNA PARADA D´AUTOBUSOS. 
 
6.- RATIFICACIÓ DECRET D´ALCALDIA NÚMERO 470,  DE DATA 14/06/2017, RELATIU 
A LES CONDICIONS D’EXECUCIÓ I LLIURAMENT DE LES OBRES D’AMPLIACIÓ DE 
LA XARXA DE VIES VERDES A LES COMARQUES GIRONINES ENTRE EL PIRINEU 
DE GIRONA I LA COSTA BRAVA. 
 
7.- APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ PRESSUPOST AJUNTAMENT NÚMERO 
8/2017. 
 
8.- APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ PRESSUPOST AJUNTAMENT NÚMERO 
9/2017. 
 
9.- APROVACIÓ ANU.LACIÓ DRETS PENDENTS DE COBRAR I OBLIGACIONS 
PENDENTS DE PAGAR. 
 
10.- APROVACIÓ AUTORITZACIÓ PER A LA CESSIÓ DE DADES TRIBUTÀRIES A 
L´AGÈNCIA TRIBUTÀRIA DE CATALUNYA. 
 
11.- APROVACIÓ FESTES LOCALS ANY 2018. 
 
12.- APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ REGLAMENT ORGÀNIC MUNICIPAL. 
 
13.- APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 23, 
REGULADORA DE LA TAXA DE LA LLAR D´INFANTS MUNICIPAL. 
 
14.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ ESTATUTS CONSORCI D´ESPAIS D´INTERÈS 
NATURAL DEL RIPOLLÈS. 
 
15.- APROVACIÓ MOCIÓ DE SUPORT AL CORRELLENGUA 2017. 
 
16.- APROVACIÓ MOCIÓ D´HOMENATGE ALS SANTJOANINS I SANTJOANINES 
EXECUTATS I SOTMESOS A CONSELLS DE GUERRA DURANT LA GUERRA CIVIL 
ESPANYOLA I LA DICTADURA FRANQUISTA. 
 
17.- DONAR COMPTE DELS DECRETS D'ALCALDIA. 
 
18.- PRECS I PREGUNTES. 
 
 
1.- APROVACIÓ ACTES ANTERIORS. 
 
Sotmeses les actes de les sessions anteriors del Plenari Municipal de data 26 de maig i 
17 de juliol de 2017, a consideració dels seus membres, aquestes s´aproven per 
unanimitat.  
 
2.- APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL POUM 2/2015, 
RELATIVA A L´ORDENACIÓ DEL FRONT FLUVIAL DELS BARRIS DEL ROSER I DE 
L´ESTACIÓ. 
 

 Aprovat per majoria absoluta 
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(7 vots positius del grup polític municipal de MES  
i 1 vot de CiU)  

i 3 abstecions del grup polític municipal d´ERC  
SESSIÓ ORDINÀRIA 

PLE 
Data: 28 de juliol de 2017 

Àrea: SECRETARIA INTERVENCIO 
Expedient núm. 2296 000001 2017 

 
 
Atès l´acord adoptat pel Plenari Municipal en sessió celebrada en data 25 de novembre 
de 2016, relatiu a l´aprovació inicial de la modificació puntual del POUM 2/2015, relativa a 
l´ordenació del front fluvial dels barris del Roser i l´Estació.  
 
Atès que l´expedient relatiu a l´esmentada modificació ha estat exposat al públic durant 
un termini d´un mes mitjançant anunci publica en el BOP número 235, de data 12 de 
desembre de 2016 i en el tauler d´edictes de l´ajuntament.  
 
Atès que durant el tràmit d´informació pública no s´han presentat al.legacions ni 
observacions de cap tipus.  
 
Atès els informes emesos pels organismes públics afectats per raó de les seves 
competències sectorials i que consten a l´expedient.  
 
Vist l´informe emès per l´arquitecte municipal.  
 
Atès el que estableix l´article 85 del Text refós de la Llei d´Urbanisme, aprovat pel Decret 
Legislatiu 1/2010, de 3 d´agost. 
 
És pel que es proposa al Plenari Municipal, l´adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.-  APROVAR l´informe emès per l´arquitecte municipal. Sr. Ramon Fortet i Bru i 
APROVAR PROVISIONALMENT la modificació puntual del POUM número 2/2015, 
relativa a l´ordenació del front fluvial dels barris del Roser i l´Estació, en els termes que 
consta a l´expedient.  
 
SEGON.- De conformitat amb l´informe emès per l´arquitecte municipal, atenent que 
determinades observacions i prescripcions continguts als informes dels diferents 
departaments afecten tan el sòl urbà com el no urbanitzable, es suprimeix la restricció de 
l´àmbit d´aplicació a aquesta darrera classe de sòl, i s´hi afegeixen nous punts amb el 
redactat que consta a l´informe emès per l´arquitecte municipal i que consta a l´expedient.  
 
TERCER.- COMUNICAR el present acord a la Comissió Territorial d´Urbanisme de 
Girona per tal que, si s´escau, l´aprovi definitivament 
 
L´alcalde-president efectua una breu explicació del punt, destacant que es tracta de 
l´aprovació provisional una vegada feta l´aprovació inicial, exposat al públic i sol.licitats 
els informes als organismes sectorials corresponents.  Destaca que, de conformitat amb 
l´informe emès per l´arquitecte municipal, atenent que determinades observacions i 
prescripcions continguts als informes dels diferents departaments afecten tan el sòl urbà 
com el no urbanitzable, es suprimeix la restricció de l´àmbit d´aplicació a aquesta darrera 
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classe de sòl, i s´hi afegeixen nous punts tal i com determina l´arquitecte en el seu 
informe que consta a l´expedient.  
 
Seguidament es cedeix el torn de paraula al regidor, Sr. Sergi Albrich, el qual comenta 
que el seu grup s´abstindrà en la votació d´aquest punt tot i que veuen bé la modificació 
urbanística que es planteja amb la finalitat de reordenar la zona de les hortes, no 
comparteixen el model d´aparcament de la zona de les Cinc Fonts pels murs que 
s´hauran d´acabar construint, tal i com ja vàren manifestar en l´anterior Plenari municipal.  
Per altra banda demana si es tocarà l´estructura del pont nou perquè no ho saben 
interpretar massa bé dels plànols que han vist.  També demana si es diposarà d´un 
modelatge del que es voldrà fer en format 3D.  
 
L´alcalde-president contesta dient que a dia d´avui només es planteja una modificació 
puntual del POUM i no hi ha ni murs, ni talussos, ni afectacions a cap pont. Quan la 
present modificació estigui aprovada i s´avanci a nivell de tramitació administrativa, es 
faran reunions per informar sobre el projecte d´ordenació de les hortes perquè tothom, 
inclosos els grups polítics municipals a l´oposició hi puguin efectuar aportacions i donar la 
seva opinió.  
També destaca que a nivell de les hortes s´està treballant per tal d´elaborar un pla d´usos 
i que aproximadament cap a la tardor s´estarà en disposició d´efectuar un procés 
participatiu amb els hortalans per tal de reordenar aquest sector.  
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich comenta que en la modificació del POUM que es proposa 
aprovar provisionalment ja s´indica el que es podrà fer i el que no es podrà fer, i ja 
s´apunta com quedarà urbanísticament el sector objecte de la modificació, encara que no 
sigui a nivell de detall.  
 
L´alcalde comenta que és una simple modificació del POUM i que de moment no hi ha 
cap projecte redactat.  
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich comenta que estan d´acord amb què hi hagi aparcament a les 
Cinc Fonts però no de qualsevol manera.  
 
L´alcalde comenta que li agradaria que quan s´inicïi aquest projecte es faci en positiu i 
amb la participació de tots els grups polítics municipals.  
 
La regidora, Sr. Concepció Formatger comenta que està d´acord amb el que acaba 
d´exposar el regidor, Sr. Albrich i demana on s´acabarà ubicant l´aparcament 
d´autocaravanes.  
 
A tal efecte el senyor alcalde contesta dient que en el dia d´avui, encara no se sap on es 
col.locarà aquest aparcament perquè el projecte no està redactat.  
 
La regidora, Sra. Elisenda Guillaumes destaca que cal vigilar amb el tipus de vial que 
s´acabi fent en aquestes zones. També comenta que els han arribat queixes de la zona 
de la platgeta de sota el pont perquè els caps de setmana s´hi concentra bastanta gent i 
s´hi fan pic-nics.  
 
L´alcalde respon dient que en els propers mesos es començaran a definir els usos de tota 
aquesta zona de les hortes i també comenta que no creu que actualment s´estigui fent un 
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ús massificat que comporti greus problemes dela zona de la platgeta que ha comentat la 
regidora.  
 
La regidora. Sra. Elisenda Guillaumes demana si el pont vell és un bé cultural d´interès 
local o nacional.  
 
A tal efecte el senyor alcalde contesta dient que l´únic bé catalogat com a bé cultural 
d´interès nacioal al municipi és actualment el Monestir, si bé destaca que la cabana de 
Sant Antoni també ho és però perquè es va catalogar erròniament com  a tal.  També 
explica que es va intentar que el Palau de l´Abadia fos un BCIN però no es va acabar 
aconseguint.  
 
 
3.- APROVACIÓ DEFINITIVA PLA MILLORA URBANA PARCEL.LA SITUADA A LA 
CANTONADA DEL CARRER MARE DE DÉU DEL PRAT AMB CAMÍ DEL CEMENTIRI. 
 

Aprovat per unanimitat 
SESSIÓ ORDINÀRIA 

PLE 
Data: 28 de juliol de 2017 

Àrea: SECRETARIA INTERVENCIO 
Expedient núm. 9999-00333-2017 

 
Atès l´acord adoptat pel Plenari Municipal en sessió celebrada en data 31 de març de 
2017, mitjançant el qual s´aprovà inicialment el pla de millora urbana de la parcel.la de la 
cantonada del Carrer Mare de Déu del Prat amb Camí del Cementiri.  
 
Atès que durant l´esmentat període d´informació pública no s´han presentat al.legacions 
ni observacions de cap tipus.  
 
Atès l´ informe vinculant emès per la Comissió Territorial d´Urbanisme i que consta a 
l´expedient.  
 
Atès allò que disposen els articles 68 i 85 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel 
qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, i 90 i 91 del Decret 305/2006, de 18 de 
juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme.  
 
 
És pel que es proposa al Plenari Municipal l´adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR DEFINITIVAMENT el Pla de Millora Urbana de la parcel.la situada 
a la cantonada dels carrers Mare de Déu del Prat i Camí del cementiri de Sant Joan de 
les Abadesses, redactat per l´arquitecte, Sr. Agustí Vilà i Cubí, en la forma que consta a 
l´expedient.  
 
SEGON.- TRAMETRE a la Comissió Territorial d´Urbanisme de Girona la documentació 
administrativa i tècnica completa, als efectes dínformació, coordinació i arxivament, de 
conformitat amb el que disposa l´article 88 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d´agost, pel 
qual s´aprova el Text refós de la Llei d´Urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de 
febrer, una vegada publicat en el Butlletí Oficial de la Província.  
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TERCER.- DISPOSAR la publicació dels presents acords en el Butlletí Oficial de la 
Província de Girona i en el tauler d´edictes de l´Ajuntament, juntament amb les normes 
urbanístiques del Pla de millora urbana, als efectes d´executivitat i obligatorietat del 
planejament.  
 
QUART.- NOTIFICAR aquests acords a les persones que figurin com a interessats en 
l´expedient.  
 
L´alcalde efectua una breu explicació destacant que es tracta d´aprovar definitivament  el 
Pla de Millora Urbana de la parcel.la situada a la cantonada dels carrers Mare de Déu del 
Prat i Camí del cementiri ja que ja s´han dut a terme tots els tràmits corresponents.  
 
 
4.- APROVACIÓ CONVENI COL.LABORACIÓ AMB EL DEPARTAMENT DE 
TERRITORI I SOSTENIBILITAT DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA PER AL 
CONDICIONAMENT I ARRANJAMENT D´UNA PARADA D´AUTOBUSOS. 
 

Aprovat per majoria absoluta  
(6 vots positius del grup polític municipal de MES ) 

 i 4 abstencions  
(3 del grup polític municipal d´ERc i 1 del grup de CiU) 

SESSIÓ ORDINÀRIA 
PLE 

Data: 28 de juliol de 2017 
Àrea: SECRETARIA INTERVENCIO 
Expedient núm. 1374-000004-2017 

 
 
Vista la proposta de conveni de col.laboració a signar entre aquest Ajuntament i la 
Generalitat de Catalunya mitjançant el Departament de Territori i Sostenibilitat, per a 
condicionament i arranjament d´una parada d´autobusos a Sant Joan de les Abadesses.  
 
Atesa la necessitat de millorar les condicions de l´actual parada d´autobusos situada al 
centre urbà a banda i banda de la Carretera de Camprodon, entre la Plaça Ansel Clavé i 
la Colònia Espona, per tal de poder prestar els serveis de transport de viatgers amb uns 
millors nivells de qualitat atenent a l´elevat nombre d´usuaris i usuàries d´aquest servei a 
la població.  
 
 
Per tot el que s´acaba d´exposar, és pel que es proposa al Plenari Municipal l´adopció 
dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR el conveni de col.laboració a signar entre l´Ajuntament de Sant 
Joan de les Abadesses i la Generalitat de Catalunya mitjançant el Departament de 
Territori i Sostenibilitat, per a condicionament i arranjament d´una parada d´autobusos a 
Sant Joan de les Abadesses, en els termes que consta a l´expedient.  
 
SEGON.- Imputar les despeses corresponents a aquest Ajuntament de conservació, 
manteniment i gestió de la parada d´autobusos un cop finalitzades les obres, a la partida 
pressupostària número 01.920.21300 del pressupost d´aquest Ajuntament. Atès que 
aquest conveni comporta una despesa de caràcter plurianual, la seva autorització queda 
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subordinada al crèdit que per a cada exercici, s’autoritzi en els respectius Pressupostos 
Municipals; tot això de conformitat amb el que disposa l’article 176 del Text Refós de la 
Llei d’Hisendes Locals.  
 
TERCER.- FACULTAR a l´alcalde-president, Sr. Ramon Roqué i Riu, tan àmpliament 
com en dret fora menester per a la signatura de tots els documents necessaris per 
l´efectivitat dels presents acords.  
 
QUART.- COMUNICAR el present acord a les parts interessades a fi i efectes oportuns 
 
L´alcalde-president, Sr. Ramon Roqué i Riu explica breument el present punt de l´ordre 
del dia, destacant que es tracta de l´aprovació d´un conveni de col.laboració a signar 
entre l´Ajuntament i el Departament de Territori i Sostenibilitat per tal de dur a terme les 
obres de la parada d´autobusos.  
També destaca que el conveni estipula com a obligació per l´Ajuntament, la de 
conservació i manteniment de la parada una vegada les obres estiguin acabades 
 
Seguidament es cedeix el torn de paraula al regidor. Sr. Sergi Albrich, el qual manifesta 
que tal i com ja han dit en d'altres ocasions, modificar l'espai del davant de la residència, 
és simplement un despropòsit perquè eliminar el jardí de la Fundació Emma va en 
detriment dels residents de la fundació. El jardí dóna una millor qualitat de vida als 
residents i, per tant, col.locar una parada d'autobusos a un extrem i eliminar el jardí que 
suposarà deixar de ser un espai íntim i reservat de la residència, insisteix en que és un 
despropòsit. Diu que votaran en contra perquè no comparteixen el projecte i perquè 
creuen que no s'han buscat prou solucions en quan a la parada d'autobusos. Accepten 
que millorarà la seguretat de la parada provisional actual, però si va en detriment dels 
residents de la fundació, no ho consideren oportú. 
 
El Sr. Alcalde diu que barregen les coses, ja que ara es tracta d'aprovar un conveni amb 
el Departament de Territori i Sostenibilitat per a la construcció de les parades 
d'autobusos. No obstant això, respecta la seva opinió. Comenta que el Sr. Albrich ha 
penjat a xarxes socials i ha parlat d'un projecte que no coneix ja que el plànol que ha 
utilitzat no és el del projecte actual. Com a regidor, creu que ha de tenir ple coneixement 
del projecte, no ha parlat ni amb els tècnics ni amb els ambientòlegs i, per tant, li demana 
que sigui més acurat a l ´hora de fer públiques les informacions.  
 
El Sr. Albrich diu que si treballar malament és vetllar pels interessos dels residents de la 
fundació, doncs és veritat, ho fan molt malament. En quan a la grafia que parla el Sr. 
Alcalde, fa referència que és la que hi havia a l'expedient del plenari. Insisteix en que no 
estan d'acord en treure jardí per destinar aquest a un espai públic. 
 
El Sr. Alcalde explica que el projecte definitiu encara s'està debatent amb tècnics però 
això no és incompatible en que s'aprovi el conveni de col.laboració amb el Departament 
de Territori. Creu que és bo que els projectes evolucionin i millorin. Considera que el Sr. 
Albrich barreja la política amb el criteri dels tècnics. Li demana que parli amb els tècnics i 
així podrà comprovar si tot el que diu és veritat. 
 
El Sr. Albrich, diu que ha parlat amb tècnics, familiars i experts vinculats amb residències 
i els seus criteris coincideixen en què un jardí és un coixí que dóna qualitat a una 
residència.  
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El Sr. Alcalde li aconsella que els seus tècnics parlin amb l'equip de govern i els tècnics 
que estan treballant amb el projecte per tal que puguin opinar amb més coneixement. 
 
La regidora, Sra. Elisenda Guillaumes, exposa que varen demanar dues vegades un 
informe sobre la viabilitat dels arbres i no se'ls ha fet arribar mai aquest informe. Intenten 
informar-se però moltes vegades no poden. Per altra banda també comenta que, molta 
gent del poble està en contra d'aquesta actuació. 
 
El Sr. Alcalde comenta que està tot el dia a l'ajuntament per explicar tots els dubtes que hi 
hagi sobre el projecte i aclarir qualsevol aspecte no tan sols d'aquest projecte sinó del 
que passa a l'ajuntament. Si algú li comenta el desacord en el projecte, li aconsella que 
l'indiqui que vagi a parlar amb ell o els tècnics. 
 
La Sra. Guillaumes considera que en un projecte tan controvertit, hagués estat bé  que 
hagués tingut un procés participatiu tal i com han comentat moltes vegades, per així 
comprovar quin és el percentatge de gent que hi està d'acord i que no hi està d acord. 
 
La regidora, Sra. Concepció Formatgé, manifesta que està bàsicament d'acord amb tot el 
que ha comentat el regidor, Sr. Sergi Albrich, i que ella s'ha sentit presionada amb el 
tema de la parada d'autobusos. No sap el que li diu la gent al Sr. Alcalde però a ella li 
diuen que no hi estan d'acord. Explica que la seva opinió no ha estat mai en clau política, 
sinó que sempre ha pensat com si ella fos usuària de la  Fundació Emma i, per tant, com 
a tal, ha pensat el que voldria i sense cap mena de dubte, no hi voldria una parada de 
bus. Te claríssim que hi havia altres alternatives. 
 
El Sr. Alcalde li demana si la situació del jardí i l'accés al jardí, li semblen correctes. 
 
La Sra. Formatgé, comenta que ja ha manifestat en altres ocasions que si s'havien de fer 
reformes per millorar l'accés i que això beneficiava a les cuidadores i als residents, que 
endavant, però una parada de bus al davant no li agrada, tot i que urbanística i 
arquitectònicament pugui ser millor. El que no voldríem per casa nostra, ella no ho vol 
pels residents de la Fundació. 
 
El Sr. Alcalde diu que actualment els residents tenen un jardí on no hi poden accedir i que 
fa uns anys , quan varen plantejar el projecte de les terrasses, varen haver de mantenir 
una reunió amb els tècnics de la fundació, justificant punt per punt tot el que suposava de 
millora per a tots els treballadors i residents. Entén que per desconeixença, en principi no 
pugui agradar el projecte i la reacció sigui contrària. Considera que és un projecte molt 
delicat i, per això, encara s'està negociant el projecte i no entén com es pot parlar del 
projecte, si no han parlat amb cap dels tècnics que hi està treballant. 
 
La regidora, Sra. Concepció Formatgé, li diu que no fa pas massa temps, el senyor 
alcalde li va comentar que la parada es faria davant la fruiteria i, per tant, la parada on ara 
es proposa no era la primer opció. Aquest fet demostra que hi havia altes alternatives. 
Recorda altres alternatives que se'ls havia ensenyat i comenta que si la parada de busos 
davant la fundació hagués estat la millor, segur que no s'haguessin fet tants estudis i per 
això creu que no era la millor alternativa sinó la última. 
 
El Sr. Alcalde li diu que cada alternativa que s'havia proposat i que finalment es va 
descartar, tenia un motiu prou important per fer-ho que provenia des del Departament de 
Cultura de la Generalitat, un veïnat, amb Transports de la Generalitat, amb ADIF, etc . 
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Comenta que durant més de 5 anys s'han treballat moltes opcions. També manifesta que 
ningú diu que la parada de busos ocupa molt poc espai dels jardins i, a més, se situa en 
una punta del jardí i, en canvi es diu que es destrueix el jardí, que es tallen arbres, que es 
posa la parada al mig del jardí, en definitiva moltes bestieses. Diu que és el projecte al 
qual s'hi han dedicat més hores. Insisteix en que la oposició no està donant la informació 
correcta i, per tant, demana que la gent parli amb ell i mostri les seves preocupacions 
envers el projecte. 
 
La regidora, Sra. Concepció Formatgé, diu que a ella no li agrada dir coses que no són 
veritat. Per això ha demanat en moltes ocasions que si la seva informació no és la 
correcta, se la corregeixi. 
 
El Sr. Alcalde insisteix en que per donar la informació correcta, han de parlar amb ell ja 
que és qui porta les negociacions dels projectes. S'entra en un breu debat sobre aquesta 
situació. 
 
El Sr. Sergi Albrich diu que subscriu tot el que ha dit la regidora Sra. Formatgé i per altra 
banda, es mostra sorprès per la informació que obtenen de l'expedient del plenari que 
resulta que no és la correcta. 
 
El Sr. Alcalde diu que el projecte, un cop acabat de decidir serà aquell i no cap altre. 
Repeteix que no s'està aprovant el projecte sinó un conveni de col.laboració. 
 
El Sr. Albrich demana a l'alcalde si encara hi ha la possibilitat que el jardí de la residència 
quedi com a espai íntim i privat de la pròpia residència. Insisteix en que se li contesti la 
pregunta que acaba de fer. 
 
El Sr. Alcalde li diu que el jardí serà obert i molt millor que ara i que respecte al que hi 
havia, es guanyarà molt amb qualitat de vida pels residents de la Fundació. 
 
El Sr. Albrich diu que si el jardí no es feia servir prou, el que s'havia de fer era dotar 
aquest espai de la suficient accessibilitat, no fer-ne un espai públic on hi pugui passar 
tothom. Creu que l'equip de govern no té prou sensibilitat a l'hora de dur endavant aquest 
projecte. 
 
El Sr. Alcalde diu que el jardí es manté i que no desapareix. 
 
La regidora, Sra. Concepció Formatgé, comenta que espera que d'aquí un temps li pugui 
donar la raó. 
 
El Sr. Alcalde diu que s'ha d'evolucionar i treballar també pel transport públic de Sant 
Joan de les Abadesses que és un servei prou important i utilitzat per molta gent del 
municipi.  
  
 
5.- APROVACIÓ DECLARACIÓ D´ESPECIAL INTERÈS PEL MUNICIPI DE SANT 
JOAN DE LES ABADESSES PER CONCÓRRER CIRCUMSTÀNCIES SOCIALS, LES 
OBRES PER AL CONDICIONAMENT I ARRANJAMENT D´UNA PARADA 
D´AUTOBUSOS A SANT JOAN DE LES ABADESSES 
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Aprovat per majoria absoluta  
(6 vots positius del grup polític municipal de MES ) 

 i 4 abstencions  
(3 del grup polític municipal d´ERc i 1 del grup de CiU) 

SESSIÓ ORDINÀRIA 
PLE 

Data: 28 de juliol de 2017 
Àrea: URBANISME 

Expedient núm. 9999-00346-2017 
 
 

Vista la instància presentada pel Sr. Pedro Malavia Cuevas, director de projectes de la 
Direcció General d´Infraestructures de Mobilitat del Departament de Territori i 
Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya, mitjançant el qual sol.licita llicència 
municipal d´obres per a l´execució de les obres de condicionament i arranjament d´una 
parada d´autobusos a Sant Joan de les Abadesses i sol.licita una bonificació de la quota 
de l´Impost sobre construccions, instal.lacions i obres segons estableix l´art. 103.2 del 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s´aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals.  
 
Vist l´informe emès per la secretària-interventora de la Corporació, Sra. Raquel Costa 
Iglesias, el qual es transcriu literalment a continuació:  
 
" Vista la instància presentada pel Sr. Pedro Malavia Cuevas, director de projectes de la 
Direcció General d´Infraestructures de Mobilitat del Departament de Territori i 
Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya, mitjançant el qual sol.licita llicència 
municipal d´obres per a l´execució de les obres de condicionament i arranjament d´una 
parada d´autobusos a Sant Joan de les Abadesses. 
 
Atès que per altra banda, l´interessat sol.licita una bonificació de la quota de l´Impost 
sobre construccions, instal.lacions i obres. 
 
Atès el que estableix l´art. 103.2 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s´aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals.  
 
Atès el que estableix l´art. 5 de l´Ordenança Fiscal número 4, reguladora de l´Impost 
sobre construccions, instal.lacions i obres, el qual determina que es podrà atorgar una 
bonificació del 50% a favor de construccions, instal.lacions i obres que siguin declarades 
d´especial interès o utilitat municipal per concórrer circumstàncies socials, culturals, 
històrico-artístiques o de foment de l´ocupació. Correspondrà adoptar aquesta declaració 
al Plenari Municipal, prèvia sol.licitud del subjecte passiu.  
 
Atès que la construcció objecte de la present sol.licitud pot ser declarada d´especial 
interès pel municipi de Sant Joan de les Abadesses. 
 
Per tot el que s´acaba d´exposar, és pel que INFORMO el següent:  
 
PRIMER.- ÉS PROCEDENT reconèixer una bonificació del 50% la quota de l´Impost 
sobre construccions, instal.lacions i obres per a l´´execució de les obres de 
condicionament i arranjament d´una parada d´autobusos a Sant Joan de les Abadesses, 
de conformitat amb el que estableix l´art. 5 de l´Ordenança Fiscal número 4, prèvia 
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declaració de l´esmentada construcció d´especial interès pel municipi per concórrer 
circumstàncies socials, culturals, històrico-artístiques o de foment de l´ocupació.  
 
SEGON.- COMUNICAR el present informe a l´òrgan competent d´aquesta Corporació, si 
bé aquest adoptarà l´acord que consideri més oportú".  
 
 
És pel que es proposa al Plenari Municipal l´adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR l´informe emès per la secretària-interventora de la Corporació i 
declarar d´especial interès pel municipi de Sant Joan de les Abadesses per concórrer 
circumstàncies socials, en l ´execució de les obres de condicionament i arranjament 
d´una parada d´autobusos a Sant Joan de les Abadesses. 
 
SEGON.- CONCEDIR a la Direcció General d´Infraestructures de Mobilitat del 
Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya representada pel 
Sr. Pedro Malavia Cuevas, una bonificació del 50% la quota de l´Impost sobre 
construccions, instal.lacions i obres per a l´execució de les obres de condicionament i 
arranjament d´una parada d´autobusos a Sant Joan de les Abadesses, de conformitat 
amb el que estableix l´art. 5 de l´Ordenança Fiscal número 4, reguladora de l´Impost 
sobre construccions, instal.lacions i obres.  
 
TERCER.- COMUNICAR el present acord a les parts interessades a fi i efectes oportuns.  
 
El Sr. Alcalde cedeix la paraula al regidor, Sr. Sergi Albrich, el qual manifesta que és un 
acte de cinisme declarar la parada d'autobusos un espai d'especial interès. 
 
El Sr. Alcalde diu que li sap greu que no consideri la necessarietat de tenir una parada 
d'autobusos com cal a Sant Joan.  
 
El Sr. Albrich diu sí a la parada d'autobusos però no sí aquesta afecta als residents de la 
fundació. 
 
 
6.- RATIFICACIÓ DECRET D´ALCALDIA NÚMERO 470, DE DATA 14/06/2017, 
RELATIU A LES CONDICIONS D´EXECUCIÓ I LLIURAMENT DE LES OBRES 
D´AMPLIACIÓ DE LA XARXA DE VIES VERDES A LES COMARQUES GIRONINES 
ENTRE EL PIRINEU DE GIRONA I LA COSTA BRAVA. 
 

Aprovat per unanimitat 
SESSIÓ ORDINÀRIA 

PLE 
Data: 28 de juliol de 2017 

Àrea: URBANISME 
Expedient núm. 1374-000002-2017 

 
 
Vist el decret d´alcaldia número 470, de data 14 de juny de 2017, el qual es transcriu 
literalment a continuació:  
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" Vista l’Ordre GAH/45/2016 de 7 de març , per la qual s’aproven les bases reguladores 
per seleccionar operacions de les entitats locals susceptibles de cofinançament pel PO 
FEDER de Catalunya 2014/2020, eixos prioritaris 4 i 6 i s’obre la convocatòria per part del 
Departament de Governació Administracions Públiques i Habitatge . 
 
Atès que la Diputació de Girona, el dia 21 de març de 2016, BOP núm. 55, va aprovar les 
bases específiques reguladores del procés de selecció i d’execució dels projectes dels 
ajuntaments, consells comarcals i altres ens locals a presentar a la convocatòria (Ordre 
GAH/45/2016 de 7 de març) del Departament de Governació, Administracions Públiques i 
Habitatge de la Generalitat de Catalunya Eixos 4 i 6 del FEDER. 

 
Atès que dins del termini de la convocatòria pública de subvencions del Servei de 
Programes Europeus, publicada al BOP núm. 61 de 31 de març de 2016, el Consorci de 
les Vies Verdes de Girona va presentar el projecte d’ampliació de la xarxa de vies verdes 
a les comarques de Girona entre el Pirineu de Girona i la Costa Brava. 
 
Vist el decret del president de la Diputació de Girona, de 7 de juny de 2016, en que es 
selecciona i es preveu el cofinançament de l’esmentat projecte en els següents termes:  

 

 
Vist que l’executivitat d’aquesta resolució està condicionada a l’aprovació de les 
subvencions per part de la Generalitat de Catalunya i a l’aprovació dels corresponents 
convenis amb els ens locals beneficiaris. 

 
Vista la Resolució de la consellera de Governació, Administracions Públiques i Habitatge 
de la Generalitat de Catalunya, (GAH/1214/2017), de 26 de maig de 2017, publicada al 
DOGC núm. 7381, de data 31 de maig de 2017, per la qual se seleccionen les operacions 
de les entitats locals susceptibles de cofinançament pel PO FEDER de Catalunya 2014-
2020, eixos prioritaris 4 i 6, en que s’aprova l’esmentat projecte i se li atorga un 
cofinançament FEDER de 1.911.954,72 €.  

 
Vist que el cost del projecte conjunt del tram de via verda que s’ha d’executar, per tal que 
tingui coherència territorial i a fi d’incrementar l’impacte econòmic del traçat en la 
promoció turística i la creació d’ocupació, és de 5.235.892,79 €, que incorpora les 
despeses de seguretat i salut, i altres. 

 
Vist que l’art. 10.4 de les Bases de la convocatòria de la Diputació preveu que es signarà 
un conveni amb l’entitat local, regulador de les condicions d’execució i de lliurament del 
bé, així com del lliurament de l’import cofinançat per ell (el 25% de la despesa elegible 
més l’IVA repercutible).  

 
HE RESOLT:  
 
PRIMER.- Aprovar el conveni de col·laboració que té per objecte: 

Exp. Entitat NIF Puntuaci
ó 
obtingud
a 

Pressupost (€) 
(IVA inclòs) 

Despesa elegible 
(€) (sense IVA i 
aplicant, si escau, 
la base 7.4; topall 
de l’1,25 de la 
mitjana) 

Aportació de 
la Diputació 
(25 % 
despesa 
elegible) 

SP/104 Consorci de les 
Vies Verdes 

P1700047B 41,00 5.127.981,35 3.823.909,43 955.977,36 
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1) Regular les condicions d’execució i lliurament de les obres d’ampliació de la xarxa de 
vies verdes a les comarques de Girona, entre el Pirineu de Girona i la Costa Brava. 
 
2) Obtenir l’autorització per realitzar la contractació i adjudicació del contracte de la 
Diputació de Girona.  
 
3) Incorporar les obligacions de pagament de l’import cofinançat pels  Ajuntaments, 
corresponent al 25 % del total del pressupost d’execució per contracte (PEC) més el 21% 
d’IVA del total del projecte recollit al Decret del president de la Diputació de Girona de 7 
de juny de 2016, i del Consorci de les Vies Verdes. 
 
SEGON.- Autoritzar i disposar la despesa plurianual d’import 74.268,75  euros per 
l’exercici 2018, i d’import 74.268,75 euros per l’exercici 2019, i d’import 74.268,75 d’euros 
per l’exercici 2020.  
 
TERCER.-Posar a disposició de la Diputació de Girona, lliure de càrregues i gravàmens, 
els terrenys necessaris per l’execució del tram que passa pel terme municipal de 
SANTJOAN DE LES ABADESSES de l’esmentada obra. 
 
QUART.- Facultar a l’Alcalde-President de la Corporació per la signatura del conveni de 
col·laboració, així com de la resta de documentació complementària pel desplegament 
d’aquest conveni, i en especial per incorporar d’aquelles modificacions de caràcter no 
substancial que siguin requerides per l’’execució del conveni.  
 
CINQUÈ.- Ratificar el present acord en la propera sessió Plenària que es celebri".  
 
 
És pel que es proposa al Plenari Municipal l´adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- RATIFICAR el Decret d´Alcaldia número 470, de data 14 de juny de 2017 i 
aprovar el conveni de col·laboració que té per objecte: 
 
1) Regular les condicions d’execució i lliurament de les obres d’ampliació de la xarxa de 
vies verdes a les comarques de Girona, entre el Pirineu de Girona i la Costa Brava. 
 
2) Obtenir l’autorització per realitzar la contractació i adjudicació del contracte de la 
Diputació de Girona.  
 
3) Incorporar les obligacions de pagament de l’import cofinançat pels  Ajuntaments, 
corresponent al 25 % del total del pressupost d’execució per contracte (PEC) més el 21 % 
d’IVA del total del projecte recollit al Decret del president de la Diputació de Girona de 7 
de juny de 2016, i del Consorci de les Vies Verdes. 
 
SEGON.- Autoritzar i disposar la despesa plurianual d’import 74.268,75  euros per 
l’exercici 2018, i d’import 74.268,75 euros per l’exercici 2019, i d’import 74.268,75 d’euros 
per l’exercici 2020.  
 
TERCER.-Posar a disposició de la Diputació de Girona, lliure de càrregues i gravàmens, 
els terrenys necessaris per l’execució del tram que passa pel terme municipal de 
SANTJOAN DE LES ABADESSES de l’esmentada obra. 
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QUART.- Facultar a l’Alcalde-President de la Corporació per la signatura del conveni de 
col·laboració, així com de la resta de documentació complementària pel desplegament 
d’aquest conveni, i en especial per incorporar d’aquelles modificacions de caràcter no 
substancial que siguin requerides per l’’execució del conveni.  
  
El Sr. Alcalde explica que es tracta d'aprovar un conveni que farà possible executar la via 
verda des de Sant Joan de les Abadesses, des del Pont del Planàs  fins a la Vall de 
Bianya i que aquest projecte  té un cost d'un milió tres-cents mil euros, que forma part 
d'un projecte molt més ampli que també incorpora la que va des de Campdevànol fins a 
Ripoll i una altra, des de Banyoles fins a Girona. El projecte puja més de cinc milions 
d'euros i explica el seu finançament amb fons FEDER i Diputació de Girona. 
L'aportació de  l'ajuntament de la Vall de Bianya i el de Sant Joan de les Abadesses és de 
222.000 euros, a parts iguals. 
Explica també que les obres es licitaran aquesta propera tardor i començaran dins el 
primer trimestre del 2018 i no s'haurien d'allargar més de 9 o 10 mesos. Quedarà un tram 
des de Sant Joan de les Abadesses fins el Pont del Planàs i que ara s'està redactant el 
projecte, que preveu un desdoblament de la carretera de Santigosa fins al pont, projecte 
el qual pot se susceptible de finançament d'un nou fons FEDER.  
 
La regidora, Sra. Elisenda Guillaumes, manifesta que celebren que es pugui anunciar 
aquest tram de la Via Verda i que els agradaria vetllar perquè el traçat es consensuï amb 
la gent del territori, tot i que ja tenen constància de que s'està fent per tal  que no es trobin 
amb una controvèrsia com la que hi ha en el tram de l'altra via verda que va des del pont 
del Reixac fins a Sant Pau. 
 
El Sr. Alcalde diu que pel que fa al tram de Sant Joan, hi ha totes les autoritzacions 
signades mitjançant un conveni entre l'Ajuntament i cadascun dels propietaris. Des de 
Sant Joan fins al Pont del Planàs, serà un tram més imposat per les característiques del 
traçat i espera que també s'arribi a un acord amb els propietaris afectats. 
 
 
7.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ PRESSUPOST AJUNTAMENT NÚMERO 8/2017, 
MITJANÇANT TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS 
 

Aprovat per unanimitat 
SESSIÓ ORDINÀRIA 

PLE 
Data: 28 de juliol de 2017 

Àrea: SECRETARIA INTERVENCIO 
Expedient núm. 1627-000002-2017 

 
 

Mitjançant Decret de l’Alcaldia de data 8 de juny de 2017 s’inicia l’expedient per a 
l’aprovació de la modificació de crèdit mitjançant crèdits extraordinaris número 8/2017. 
 
Per poder atendre el pagament de les obligacions que es detallen a continuació, per a les 
quals no hi ha en el pressupost ordinari actual consignació pressupostària, s’ha de 
tramitar l’expedient de transferència de crèdits entre partides de despesa de diferent 
vinculació jurídica que cal finançat mitjançant baixa de partides de despesa que poden 
minorar-se, amb subjecció a les disposicions vigents.  
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Despeses que cal finançar:  
   
 Crèdits extraordinaris: 
 
02 338 47901 Aportació organització 

Festival Clownia 2017 
 

37.000,00 € 

 
Total altes crèdits :  37.000,00 €    
 
Finançament que es proposa:  
 
1/ Baixes partides de despesa:  
 
 
Partida 

Nom Proposta de Consignació  

02 337 22686 
 
02 924 22616 

Festivals Clownia 
 
Foment activitats joventut 

30.000,00 € 
 
7.000,00 € 

 
Total finançament: 37.000,00 €    
 
Atès que la Secretària-Interventora ha emès els corresponents informes favorables.  
 
Atès el que estableixen els articles 177 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i als articles 34 
a 38 del RD 500/1990. 
 
 
Per tot el que s´acaba d´exposar, és pel que es proposa al Plenari Municipal, l´adopció 
dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR  l’expedient de crèdit extraordinari número 8/2017, per import de 
37.000,00 €  que cal finançar  mitjançant anul·lacions o baixes de crèdits de despeses 
d'altres partides no compromeses del pressupost vigent, de conformitat amb el detall 
exposat a la part expositiva anterior.  
    
SEGON.- Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze 
dies hàbils, mitjançant un edicte al tauler d’anuncis i al Butlletí Oficial de la Província. Si 
no es presenten reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple disposarà del 
termini d’un mes, comptat des de la finalització del període d’exposició pública, per 
resoldre-les.   
 
El Sr. Alcalde explica que es tracta d'una modificació de pressupost i detalla breument el 
seu contingut.  
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8.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ PRESSUPOST AJUNTAMENT NÚMERO 9/2017, 
MITJANÇANT CRÈDITS EXTRAORDINARIS 
 

Aprovat per unanimitat 
SESSIÓ ORDINÀRIA 

PLE 
Data: 28 de juliol de 2017 

Àrea: SECRETARIA INTERVENCIO 
Expedient núm. 1627-000003-2017 

 
 
Mitjançant Decret de l’Alcaldia de data 19 de juny de 2017 s’inicia l’expedient per a 
l’aprovació de la modificació de crèdit mitjançant crèdit extraordinari número 9/2017. 
 
Per poder atendre el pagament de les obligacions que es detallen a continuació, per a les 
quals no hi ha en el pressupost ordinari actual consignació pressupostària, s’ha de 
tramitar l’expedient de crèdit extraordinari que cal finançar mitjançant anul·lacions o 
baixes de crèdits de despeses d'altres partides no compromeses del pressupost vigent, 
amb subjecció a les disposicions vigents.  
 
Despeses que cal finançar:  
   
 Crèdits extraordinaris: 
 
Partida Nom Proposta de consignació 
01 132 64800 
 
 
01 132 64801 

Quotes arrendament 2017 
cotxe policia local 
 
Quotes arrendament 2017 
escombradora 

5.310,06 € 
 
 
14.089,86 € 

 
Total altes crèdits : 19.399,92 €    
 
Finançament que es proposa:  
 
1/ Baixes partides de despesa:  
 
Partida Nom Proposta de 

Consignació  
 01.931.50000 
 
 
01 151 21000 

Fons de 
contingència  
 
Conservació 
infraestructures 

 11.149,91 € 
 
 
8.250,01 € 

 
Total finançament: 19.399,92 €    
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Atès que la Secretària-Interventora ha emès els corresponents informes favorables.  
 
Atès el que estableixen els articles 177 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i als articles 34 
a 38 del RD 500/1990. 
 
Per tot el que s´acaba d´exposar, és pel que es proposa al Plenari Municipal, l´adopció 
dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR  l’expedient de crèdit extraordinari número 9/2017, per import de 
19.399,92 €  que cal finançar  mitjançant anul·lacions o baixes de crèdits de despeses 
d'altres partides no compromeses del pressupost vigent, de conformitat amb el detall 
exposat a la part expositiva anterior.  
    
SEGON.- Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze 
dies hàbils, mitjançant un edicte al tauler d’anuncis i al Butlletí Oficial de la Província. Si 
no es presenten reclamacions, l’acord serà ferm. En cas contrari, el Ple disposarà del 
termini d’un mes, comptat des de la finalització del període d’exposició pública, per 
resoldre-les.   
 
El Sr. Alcalde dóna compte de la modificació i de la transferència i creació de dues noves 
partides. Fa referència a l'adquisició de la màquina per netejar els carrers i el vehicle de la 
policia local, que es pagaran en un termini de quatre anys. 
 
9.- APROVACIÓ ANUL.LACIÓ DE DRETS PENDENTS DE COBRAR I OBLIGACIONS 
PENDENTS DE PAGAR. 

 
Aprovat per majoria absoluta  

(6 vots positius del grup polític municipal de MES ) 
 i 4 abstencions  

(3 del grup polític municipal d´ERC i 1 del grup de 
CiU) 

SESSIÓ ORDINÀRIA 
PLE 

Data: 28 de juliol de 2017 
Àrea: SERVEIS DE SUPORT A SECRETARIA 

Expedient núm. 2226-000001-2017 
 
Vist l'informe emès per la intervenció d'aquest ajuntament i, que figura a l'expedient. 
 
Atès que en el mateix es proposa l'anul.lació de drets i obligacions com a conseqüència 
d'haver-se detectat diferents errors materials, aritmètics i de fet i, també, per la necessitat 
de depurar, tot i el temps transcorregut, aquells drets reconeguts i aquelles obligacions 
reconegudes que per circumstàncies alienes a l’Ajuntament, encara figuren com a 
pendents, es considera ajustada a dret. 
 
Atès els drets pendents de cobrar d'exercicis tancats i de l'exercici 2017 de l'Ajuntament 
que s'han d'anul.lar i que es relacionen a l'expedient, per un import total de 8.792,86 
euros. 
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Atès les obligacions pendents de pagar d'exercicis tancats de l'Ajuntament que s'han 
d'anul.lar i que es relacionen a l'expedient, per un import total de 11.500,25 euros. 
 
És pel que es proposa al Plenari Municipal l'adopció dels següents ACORDS: 
 
PRIMER.- APROVAR l'anul.lació dels drets pendents de cobrar d'exercicis tancats de 
l'Ajuntament per un import total de 8.792,86 euros i de les obligacions pendents de pagar 
de l'Ajuntament d'exercicis tancats per un import total de 11.500,25 euros. 
 
SEGON.- COMUNICAR el present acord a l'àrea comptable d'aquest ajuntament, a fi i 
efectes oportuns. 
 
El Sr. Alcalde explica que les baixes corresponen al primer trimestre del 2017 i 
d'anul.lació d'estat comptables de l'ajuntament. 
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich,  explica que en aquest punt s'abstindran atès que tot i que es 
tracta de correcció d'errades que hi ha a nivell comptable, encara hi ha una petita part 
d'incobrats. 
 
10.- APROVACIÓ AUTORITZACIO PER A LA CESSIÓ DE DADES TRIBUTÀRIA 
A L´AGÈNCIA TRIBUTÀRIA DE CATALUNYA. 

 
Aprovat per unanimitat 
SESSIÓ ORDINÀRIA 

PLE 
Data: 28 de juliol de 2017 

Àrea: SECRETARIA INTERVENCIO 
Expedient núm. 1861-000010-2017 

 
 
Antecedents de fet: 
 
1.- El Ple del Consell Comarcal del Ripollès en la seva sessió plenària de data 20 
de juny de 2017 ha aprovat el Conveni de col·laboració en matèria tributària entre 
l’Agència Tributària de Catalunya i el Consell Comarcal. Aquest conveni ha estat 
dictaminat favorablement pel Consell d’Alcaldes en sessió celebrada en la mateixa data. 
 
Aquest conveni preveu la incorporació al Consell Comarcal de la finestreta única 
tributària, per facilitar a la ciutadania el compliment dels tràmits tributaris, de 
desplegar la cooperació en matèria de recaptació destinada a recaptar deutes un 
cop iniciat el període executiu de cobrament, i d’intercanviar informació amb la 
finalitat de detectar conductes d’incompliment de les obligacions fiscals.  
 
2.- L’executivitat de l’acord d’aprovació d’aquest conveni -donat que el Consell 
Comarcal del Ripollès i el Consorci Servei de Recaptació Cerdanya Ripollès 
tenen les dades de la gestió i la recaptació dels tributs municipals, per delegació 
de la totalitat dels municipis de la comarca, resta supeditada a què els 
ajuntaments autoritzin el Consell Comarcal del Ripollès i, per extensió al 
Consorci Servei Recaptació Cerdanya Ripollès, a compartir aquestes dades amb 
l’Agència Tributària de Catalunya. 
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Fonaments de Dret: 
 
Aquest Ajuntament té delegades en el Consell Comarcal del Ripollès les facultats 
de gestió, liquidació i recaptació dels tributs municipals i altres ingressos de dret públic, 
d’acord amb el contingut del “Conveni de delegació de competències de gestió, liquidació 
i recaptació de tributs locals” i els seus annexos.  
 
Aquesta delegació s’estén al Consorci Servei de Recaptació Cerdanya Ripollès, en tant 
que ens instrumental mitjançant el qual els Consells Comarcals de la Cerdanya i 
el Ripollès exerceixen les competències delegades en matèria de gestió, 
liquidació i recaptació de tributs municipals i altres ingressos de dret públic. 
 
 
Per tot l’exposat, és pel que es proposa al Plenari Municipal l´adopció dels 
següents ACORDS:  
 
PRIMER.-  Autoritzar el Consell Comarcal del Ripollès i, per extensió al Consorci 
Servei de Recaptació Cerdanya Ripollès, a compartir amb l’Agència Tributària de 
Catalunya, les dades de la gestió i la recaptació dels tributs municipals de què 
disposi, en virtut de la delegació de les facultats de gestió, liquidació i recaptació dels 
tributs municipals i altres ingressos de dret públic, continguda en el “Conveni de delegació 
de competències de gestió, liquidació i recaptació de tributs locals” i els seus annexos. 
 
SEGON.- Notificar aquest acord al Consell Comarcal del Ripollès. 
 
El Sr. Alcalde diu que es tracta de que el Consell Comarcal del Ripollès, en aquest cas, el 
Consorci del Servei de Recaptació , comparteixi les dades de gestió i recaptació de Sant 
Joan amb l'Agència Tributària de Catalunya. 
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich, celebra que es faci aquest pas en el sentit que la Generalitat 
de Catalunya estigui desplegant aquesta competència contemplada a l'Estatut i per tant 
ajudi a disminuir el frau fiscal. 
 
11.- APROVACIÓ FESTES LOCALS ANY 2018 
 

Aprovat per unanimitat 
SESSIÓ ORDINÀRIA 

PLE 
Data: 28 de juliol de 2017 

Àrea: SECRETARIA INTERVENCIO 
Expedient núm. 2758-000001-2017 

 
 
Atès el que estableix l´article 37.2 de l´Estatut dels Treballadors, el qual indica que de les 
catorze festes laborals, dues seran locals.  
 
Atès que per Decret de la Generalitat de Catalunya s´estableix que les dues festes locals 
seran fixades per Ordre de la Conselleria de Treball, Afers Socials i Famílies, a proposta 
dels municipis respectius.  
 
Atès el que determina l´article 46 del Reial Decret 2001/1983, de 28 de juliol.  



 

 

 
 

Aj
un

ta
m

en
t d

e 
la

 B
ar

on
al

 V
ila

 d
e 

Sa
nt

 J
oa

n 
de

 le
s 

Ab
ad

es
se

s 
| P

la
ça

M
aj

or
, 3

 –
 T

el
. 9

72
 7

20
 1

00
 | 

N
IF

: P
17

17
70

0G
 

 
 

 
 
És pel que es proposa al Plenari Municipal l´adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR com a festes locals de Sant Joan de les Abadesse per l´any 2018 
els dies següents:  
 
 29 de juny de 2018 
 10 de setembre de 2018 
 
SEGON.- COMUNICAR el present acord al Departament d´Empresa i Ocupació de la 
Generalitat de Catalunya, a fi i efectes oportuns.  
 
El Sr. Alcalde explica que el 29 de juny no és la Segona Pasqua però sí és el divendres 
que se celebrarà el festival Clownia. Comenta que es proposa com a festa local aquesta 
data perquè l'empresa amb el major número de treballadors de Sant Joan, enguany  va 
fer festa el divendres del festival i, per altra banda, s'ha consensuat aquesta data, a part 
que per la organització del festival, també és millor que sigui festa. Dóna les dates del 
proper Festival Clownia que serà els dies 28, 29, 30 de juny i 1 de juliol de 2018. 
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich, comenta que a la Comissió Informativa prèvia al ple es va dir 
que la data de la segona festa local es consultaria amb les empreses dels municipi i amb 
la Unió de Botiguers i, per tant, demana si s'ha fet aquesta gestió. 
 
El Sr. Alcalde diu que s'ha fet amb algunes empreses, no amb totes i que una empresa 
important li va traslladar que l'empresa faria festa el dia 29 de juny, independentment del 
dia que es declarés festa local. Pel que fa a la Unió de Botiguers comenta que reconeixen 
que la festivitat de la Segona Pasqua és un dia que generalment hi ha molt turisme al 
poble i per tant, a ells com a comerç, els interessa poder treballar. El dia 29 tampoc no 
tancaran pel Clownia. 
 
La regidora, Sra. Concepció Formatgé, explica que a ella personalment hagués optat per 
col.locar aquesta festa local el dia de la Segona Pasqua, però no hi dóna més 
importància de la que pot tenir i, per tant, votarà a favor. 
 
 
12.- APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ REGLAMENT ORGÀNIC MUNICIPAL  
 

Aprovat per majoria absoluta  
(7 vots positius, 6 del grup polític municipal de MES i 1 del grup de CiU)  

i 3 abstencions del grup polític municipal d´ERC 
SESSIÓ ORDINÀRIA 

PLE 
Data: 28 de juliol de 2017 

Àrea: SECRETARIA INTERVENCIO 
Expedient núm. 1218-000001-2017 

 
Vista la necessitat de modificar l´ordenança municipal número 0, reguladora del 
Reglament Orgànic Municipal (ROM) atès que l'Ajuntament de Sant Joan de les 
Abadesses disposa a dia d'avui d'un Reglament Orgànic Municipal  que ha estat vigent 
des del 2 de març de 1992, però donat que el mateix no ha estat revisat al llarg de la seva 
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vigència i que en els darrers anys s'han produït nombroses modificacions legislatives en 
matèria de règim local, cal procedir a la seva substitució, tant pel que fa a continguts com 
a sistemàtica. 
 
Vista la proposta de ROM que consta a l´expedient.  
 
Atès el que estableixen els articles 15 a 19 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 
 
És pel que es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR provisionalment la modificació de l´ ordenança municipal 
reguladora del Reglament Orgànic Municipal, en els termes que consta a l´expedient. 
 
SEGON.- EXPOSAR l’expedient al públic mitjançant anunci publicat en el Butlletí Oficial 
de la Província, així com també en el tauler d’edictes de l’Ajuntament durant un termini de 
30 dies, per tal que tota persona interessada pugui examinar-lo i presentar les 
reclamacions i observacions que consideri oportunes. En cas de no presentar-se 
reclamacions durant aquest període d’exposició pública, els acords adoptats es 
consideraran definitivament aprovats i l´ordenança entrarà en vigor una vegada efectuada 
la seva publicació íntegra en el BOP.  
 
El Sr. Alcalde explica que bàsicament el que es fa és actualitzar el reglament orgànic 
municipal que ja feia molts anys que s'havia redactat i havia quedat desfassat amb les 
normatives actuals. 
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich, lligat una mica amb el que abans havia comentat el Sr. 
Alcalde, manifesta que quan s'aprova la modificació del ROM que regeix l'organització i 
funcionament intern de l'ajuntament, els hagués agradat consensuar el document ja que 
els afecta a tots i poder introduir-hi millores tot i que ara en el tràmit d'exposició al públic, 
ho poden fer i, per aquest motiu, s'abstindran en la votació de la proposta. En tot cas si 
els sembla bé el text, l'aprovaran definitivament en el seu moment. 
 
 
13.- APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL NÚMERO 23, 
REGULADORA DE LA TAXA DE LA LLAR D´INFANTS MUNICIPAL  
 

Aprovat per unanimitat 
SESSIÓ ORDINÀRIA 

PLE 
Data: 28 de juliol de 2017 

Àrea: SECRETARIA INTERVENCIO 
Expedient núm. 1216-000001-2017 

 
 
Vista la necessitat de modificar l´ordenança fiscal número 23, reguladora de la taxa de la 
llar d´infants municipal,concretament es proposa modificar el que s´indica a continuació:  
 
Es proposa modificar el ser article 4, regulador de les tarifes, per tal que aquest quedi 
redactat de la forma que es transcriu a continuació:  
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" 1.- La quantia de la taxa es determinarà aplicant les tarifes següents: 
 
- Matrícula curs per nen empadronat al municipi     104,79 € 
- Matrícula curs per nen no empadronat al municipi              111,79 €  
- Material escolar curs per nen         15,45 € 
- Quota mensual per nen empadronat al municipi     140,28 € 
- Quota mensual per nen no empadronat al municipi    155,31 € 
- Dinar diari:  
  
 De 1 a 25 menús:     4,12€ + 0,17€ de monitoratge  =  4,29 €/nen/dia 
 De 26 a 35 menús:     4,00€ + 0,27€ de monitortatge = 4,27 €/nen/dia 
 De 36 a 50 menús:     3,86€ + 0,48€ de monitoratge  =  4,34 €/nen/dia 
 
El servei de menjador es cobrarà de forma mensual en funció dels número de dies lectius 
que hi hagi cada mes.  
      
Si un nen/a que utiliza de forma habitual el servei de menjador falta un dia, se li             
descomptarà la quantitat de 1,10 € del cost total del menú esmentat anteriorment.  
 
- Berenars mensuals              28,44 € 
- Berenar esporàdic (un sol dia)           1,81 € 
- Quota mensual per reserva de plaça per nen/a empadronat al municipi    42,76 € 
- Quota mensual per reserva de plaça per nen/a no empadronat      46,32 € 
 
2.- Les tarifes previstes en aquest article s’aniran augmentant anualment en funció de 
l’augment de l’IPC de Catalunya."  
 
Atès el que estableixen els articles 15 a 19 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 
 
És pel que es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- APROVAR provisionalment la modificació de l´ ordenança fiscal número 23, 
reguladora de la taxa de la llar d´infants municipal, en els termes exposats a la part 
expositiva anterior.  
 
SEGON.- EXPOSAR l’expedient al públic mitjançant anunci publicat en el Butlletí Oficial 
de la Província, així com també en el tauler d’edictes de l’Ajuntament durant un termini de 
30 dies, per tal que tota persona interessada pugui examinar-lo i presentar les 
reclamacions i observacions que consideri oportunes. En cas de no presentar-se 
reclamacions durant aquest període d’exposició pública, els acords adoptats es 
consideraran definitivament aprovats i l´ordenança entrarà en vigor una vegada efectuada 
la seva publicació íntegra en el BOP. 
 
El Sr. Alcalde explica que aquest punt va ser debatut en la Junta General de la Llar 
d'Infants i que la quota continua congelada, tal i com s'ha fet durant els últims anys. 
Ressalta que només s'ha modificat el que l'empresa encarregada dels menjars ha 
incrementat al preu del menú. 
 
La regidora, Sra. Concepció Formatgé, comenta que votaran a favor de la proposta atès 
que els pares varen donar-hi la seva conformitat.  
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14.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ ESTATUTS CONSORCI D´ESPAIS D´INTERÈS 
NATURAL DEL RIPOLLÈS (CEIN) 

 
Aprovat per majoria absoluta  

(7 vots positius, 6 del grup polític municipal de MES i 1 del grup de CiU)  
i 3 abstencions del grup polític municipal d´ERC 

SESSIÓ ORDINÀRIA 
PLE 

Data: 28 de juliol de 2017 
Àrea: SECRETARIA INTERVENCIO 
Expedient núm. 1190-000003-2017 

 
 Vista la proposta de modificació dels estatuts reguladors del Consorci  per a la protecció i 
Gestió dels Espais d´Interès Natural del Ripollès per adaptar-los a la normativa vigent i 
als suggeriments dels diferents Departaments de la Generalitat de Catalunya i que 
consten a l´expedient.  
 
Vist l´acord adoptat pel Consell Plenari de l´esmentat Consorci en sessió celebrada en 
dta 19 de juliol de 2017.  
 
 
És pel que es proposa al Plenari Municipal l´adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- RATIFICAR l´acord adoptat pel Consell Plenari del Consorci per a la Protecció 
i la Gestió dels Espais d´Interès Natural del Ripollès en sessió celebrada en data 19 de 
juliol de 2017 i APROVAR la modificació del Consorci per a la Protecció i la Gestió dels 
Espais d´Interès Natural del Ripollès ió dels estatuts, en la forma que consten a 
l´expedient.  
 
SEGON.- DELEGAR al Consorci per a la Protecció i la Gestió dels Espais d´Interès 
Natural del Ripollès la corresponent tramitació administració de l´expedient.  
 
TERCER.- COMUNICAR el present acord al Consorci per a la Protecció i la Gestió dels 
Espais d´Interès Natural del Ripollès. 
 
El Sr. Alcalde explica que es tracta d'un pur tràmit tot i que arriba tard ja que hi ha altres 
entitats que ja tenen els estatuts adaptats. 
 
La regidora, Sra. Elisenda Guillaumes, comenta que el que no queda clar és el tema de la 
gestió forestal i aquest és un tema molt important per cada municipi. Per això recomana 
vetllar, en la mesura que sigui possible, que el tema de la gestió forestal quedi coberta, ja 
que ara es prioritza el tema de protecció i no el de gestió.  
 
El Sr. Alcalde comenta que la presència del Director General de Biodiversitat hi és 
present i, per tant, pot fer aquesta gestió des del Departament. 
 
La Sra. Guillaumes explica les competències del Departament de Territori i del 
d'Agricultura. 
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15.- APROVACIÓ MOCIÓ DE SUPORT AL CORRELLENGUA 2017 
 

Aprovat per unanimitat 
SESSIÓ ORDINÀRIA 

PLE 
Data: 28 de juliol de 2017 

Àrea: SECRETARIA INTERVENCIO 
Expedient núm. 1242-000002-2017 

 
 
Atesa la necessitat d’assolir la plena normalització del català arreu del territori, convertint-
la en la llengua vehicular i comuna de la nostra societat i en l’element d’integració de les 
persones nouvingudes. 
 
Atesa la celebració dels 21 anys de la iniciativa cívica del Correllengua gràcies al suport 
d’ajuntaments, consells comarcals, associacions i societat civil en general. 
 
Atesa la reivindicació de la figura de Lola Anglada que impulsa el Correllengua 2017, 
exemple de compromís amb els valors cívics, democràtics, catalanistes i feministes. 
 
Atesa la voluntat de la Coordinadora d’Associacions per la Llengua catalana (CAL), 
organitzadora del Correllengua, de ratificar i augmentar aquest suport i arribar a tots els 
municipis i comarques de parla catalana. 
 
Atès el compromís amb la llengua catalana que sempre ha caracteritzat aquest municipi. 
 
És pel que es proposa al Plenari Municipal l´adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.- Donar suport al Correllengua 2017 com a instrument reivindicatiu de la societat 
a favor de la plena normalització en l’ús social de la llengua arreu dels territoris de parla 
catalana i a favor de la seva unitat.  
 
SEGON.- Donar suport a les entitats i grups del municipi interessats a organitzar el 
Correllengua i aportar la infraestructura i l’ajuda necessàries per al bon desenvolupament 
de les activitats programades.  
 
TERCER.- Fer pública aquesta iniciativa i estendre-la a tots els àmbits que siguin propis 
d’aquesta corporació.  
 
QUART.- Donar suport a les iniciatives de voluntariat promogudes per la CAL i 
encaminades a facilitar l’apropiació i l’ús del català oral entre persones i col·lectius, 
especialment entre la població nouvinguda.  
 
CINQUÈ.- Fer arribar aquest acord a la seu nacional de la Coordinadora d’Associacions 
per la Llengua catalana (CAL), al carrer d’Olzinelles, 118, 08014 de Barcelona, o a través 
de l’a/e: cal@cal.cat, i als organitzadors locals del Correllengua.  
  
 
16.- MOCIÓ D’HOMENATGE ALS SANTJOANINS DESAPAREGUTS, EXECUTATS I 
SOTMESOS A CONSELLS DE GUERRA DURANT LA GUERRA CIVIL ESPANYOLA I 
LA DICTADURA FRANQUISTA 
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Aprovat per unanimitat 
SESSIÓ ORDINÀRIA 

PLE 
Data: 28 de juliol de 2017 

Àrea: SECRETARIA INTERVENCIO 
Expedient núm. 9997-000001-2017 

 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Des del mateix inici del cop d'estat militar de signe feixista que es va produir contra la 
Segona República Espanyola, i que va ésser l'origen de la llarga i cruenta Guerra Civil de 
1936-1939, les autoritats franquistes van desplegar una multiplicitat de formes i 
mecanismes de repressió de totes aquelles persones que, per raó de llur afiliació política, 
sindical o associativa, per llurs idees o creences, o per llurs opcions vitals, consideraven 
enemigues del règim autoritari que estaven en procés d'edificar. 
 
La dimensió i la intensitat d'aquestes polítiques repressives donen fe de l'aberrant 
intenció d'anorrear i erradicar tota forma de pensament antagonista o dissident de la 
ideologia sobre la qual el franquisme va construir el conjunt de les seves institucions. 
 
Cal recordar que l'Estatut de Catalunya del 1932 va ésser derogat per la Llei del 5 d'abril 
de 1938, un acte il·legal de la dictadura franquista que només va poder ésser imposat per 
la força de les armes. Per això es van constituir els tribunals de l'Auditoria de Guerra de 
l'Exèrcit d'Ocupació, anomenada posteriorment Auditoria de la IV Regió Militar, i es van 
dur a terme els processos aplicats pel procediment dels consells de guerra com a mitjà de 
repressió política vulnerant les competències i la legalitat aleshores vigent, també 
respecte als delictes tipificats, els procediments seguits i les garanties processals que 
eren exigibles. 
 
En atenció a les víctimes i llurs familiars, el Parlament de Catalunya va aprovar, per 
unanimitat, en data 29 de juny de 2017, la llei 11/2017, del 4 de juliol, de reparació 
jurídica de les víctimes del franquisme, per tal de declarar definitivament la nul·litat de tots 
aquests procediments, que es poden qualificar de farsa, i de les sancions i condemnes de 
greus conseqüències que se'n derivaren. 
 
L’aprovació de l’esmentada llei va tenir en compte els requeriments formulats pels poders 
públics, tant el Comitè de Drets Humans de les Nacions Unides, com el Relator Especial 
sobre la promoció de la veritat, la justícia, la reparació i les garanties de no repetició del 
Consell de Drets Humans en el darrer informe del període de sessions del 22 de juliol de 
2014, el qual ha requerit a les institucions de l'Estat «Identificar mecanismes idonis per a 
fer efectiva la nul·litat de les sentències adoptades en violació dels principis fonamentals 
de dret i del degut procés durant la Guerra Civil i el franquisme. Estudis comparats 
d'altres experiències de països que han afrontat reptes similars, molts inclosos en el 
context europeu, poden resultar summament profitosos», en aplicació de la Declaració 
Universal dels Drets Humans, el Pacte internacional dels drets civils i polítics i el Conveni 
per a la salvaguarda dels drets humans i de les llibertats fonamentals. 
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Els arguments en el sentit de no reobrir velles ferides del passat són inconcebibles en un 
context democràtic, ja que el restabliment de la dignitat de les víctimes no cerca la 
revenja sinó la veritat, la justícia, la reparació i la garantia de no repetició. 
 
Quaranta-dos anys després de la mort del dictador Franco no hi ha hagut cap llei que 
declari expressament la nul·litat dels judicis del franquisme. 
 
Per aquest motiu, aquesta llei, de conformitat amb l'ordenament jurídic, declara la 
il·legalitat dels tribunals i dels procediments i els consells de guerra instruïts a Catalunya 
des del 5 d'abril de 1938 fins al desembre del 1978 per l'Auditoria de Guerra de l'Exèrcit 
d'Ocupació, anomenada posteriorment Auditoria de Guerra de la IV Regió Militar. 
 
Tot i que, a mesura que el conflicte va anar avançant i que van anar passant anys de 
dictadura, les autoritats franquistes van provar de dotar aquests instruments de repressió 
d'una aparença de legitimitat i de juridicitat, resulta impossible considerar que aquests 
òrgans tinguessin una autèntica naturalesa jurídica. 
 
Per a poder considerar que un grup de persones està jutjant i conferir a allò que 
decideixin la consideració i el necessari efecte de «cosa jutjada», cal poder sustentar en 
dret que l'òrgan en qüestió és realment jurisdiccional, que es tracta d'un autèntic tribunal. 
Tanmateix, no es pot considerar òrgan jurisdiccional aquell que no respecta les més 
mínimes garanties d'imparcialitat, dret de defensa i cosa jutjada de les seves resolucions, 
o que no gaudeix d'independència de la resta de poders de l'Estat, com a mínim en el 
sentit que existeixi una atribució genèrica mínimament racional del poder de jutjar a un 
òrgan suficientment individualitzat. 
 
Dels consells de guerra franquistes i dels òrgans, jurats i tribunals a què es fa referència 
no se'n pot dir de cap de les maneres que fossin òrgans jurisdiccionals, que complissin 
els mínims requisits per a exercir la funció de declarar el dret pròpia d'un tribunal. L'anàlisi 
de llur naturalesa, composició i actuació ens obliga a veure'ls com el que van ésser, una 
farsa. Una actuació de fet revestida amb prou feines de la mera aparença, més o menys 
sofisticada en funció del moment històric, d'òrgans jurisdiccionals. 
 
Aquells processos polítics contraris a la legalitat es van mantenir més enllà de la mort del 
dictador en consells de guerra per causes de caràcter polític amb infracció dels drets 
fonamentals de moltes persones, que hi van ésser injustament sotmeses i, arran 
d'aquests, algunes d'elles, executades. 
 
Constatada la nul·litat d'origen dels procediments i de les resolucions, sentències, 
condemnes i sancions que n'emanaren, com a actuacions de fet i no pas jurisdiccionals 
que foren, i declarada legalment llur il·legitimitat, no ha de comportar cap problema que la 
llei en constati i en declari la nul·litat, i cerqui també d'establir un mecanisme administratiu 
àgil per a obtenir certificació individualitzada d'aquesta circumstància que la llei constata i 
declara. 
 
Així doncs, la llei 11/2017, del 4 de juliol, de reparació jurídica de les víctimes del 
franquisme habilita l'Arxiu Nacional de Catalunya perquè elabori i publiqui una llista de 
processos i sentències per tal d'assumir la responsabilitat històrica del Parlament de 
Catalunya, davant les víctimes d'aquells processos, reparant els abusos comesos pel 
règim franquista contra la legalitat judicial i procedimental i fent la reparació exigida per 
les persones represaliades, la societat catalana i les instàncies internacionals. 
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Atès que la llista elaborada de 66.590 afectades podria incloure com a mínim 22 
persones que podrien ser de Sant Joan de les Abadesses, de les quals 6 haurien sigut 
executades durant el règim Franquista. 
 
 
És pel que es proposa al Plenari Municipal l´adopció dels següents ACORDS:  
 
PRIMER.-  Revisar detingudament la llista elaborada per l’Arxiu Nacional de Catalunya 
per tal d’identificar la totalitat de santjoanins i santjoanines que s’hi puguin localitzar.  
 
SEGON.- Acordar i dur a terme una acció d’homenatge a les persones de Sant Joan de 
les Abadesses que foren sotmeses a consells de guerra durant la Guerra Civil Espanyola 
i durant la dictadura Franquista, amb un especial record a aquelles que foren 
condemnades a mort i posteriorment executades. Acció que ha de servir per recordar, 
també, al conjunt de persones que foren assassinades i/o resten desaparegudes com a 
conseqüència de la Guerra Civil i de la dictadura feixista.  
 
TERCER.- Exigir al govern espanyol que en compliment de la reiterada i justa exigència 
històrica de les víctimes del franquisme, en compliment dels requeriments que ha rebut 
per l'ONU i en compliment del que hauria de ser la veritable Ley de Memória Histórica, 
procedeixi a declarar la nul·litat radical de tots els processaments, sentències, 
condemnes i/o sancions del franquisme. 
 
QUART.- Comunicar aquests acords als familiars més propers i localitzables dels 
santjoanins presents a la llista elaborada per l’Arxiu Nacional de Catalunya, al 
Departament d'Afers i Relacions Institucionals i Exteriors i Transparència de la Generalitat 
de Catalunya,  al Memorial Democràtic de la Generalitat de Catalunya i al Ministeri de 
Justícia del govern de l’Estat Espanyol.  
 
El Sr. Alcalde dóna compte que es tracta d´una moció que ha presentat el grup municipal 
d'Esquerra Republicana de Catalunya i, per tant, cedeix la paraula al regidor, Sr. Sergi 
Albrich. 
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich, explica que és una moció important per a ells i no té res a 
veure amb el moment que viu el país. Explica el procés de l'aprovació de la llei de 
reparació jurídica de les víctimes del franquisme per part del Parlament de Catalunya i 
comenta que l'estat espanyol, encara no ho ha fet. Feta pública la llista de més de 66.000 
persones que varen ser condemnats a consells de guerra, s'ha comprovat que hi havia 
persones de Sant Joan de les Abadesses que varen ser condemnats i executats. Per 
aquest motiu, es creu convenient fer un acte d'homenatge i record i ampliar-lo a totes 
aquelles persones que també ho varen patir i que varen lluitar per la república. 
 
El Sr. Alcalde dóna compte que votaran a favor de la moció perquè la creuen simplement  
justa.  
 
17.- DONAR COMPTE DELS DECRETS D'ALCALDIA. 
 
Es dóna compte dels Decrets d´alcaldia compresos entre el número 426 i el 612 de 2017.  
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18.- PRECS I PREGUNTES. 
 
L´alcalde-president cedeix el torn de paraula al regidor, Sr.Sergi Albrich, el qua exposa 
que fa unes setmanes hi va haver una forta pedregada que va portar a una inundació del 
sector dels carrers Berenguer Arnau i Sant Pol i que va afectar algun dels habitatges. Per 
això demana si es té prevista alguna indemnització per als desperfectes que algú va patir i 
també si es prendran mesures per evitar que es torni a produir fets similars. 
 
El Sr. Alcalde explica que la pedregada va ser intensa i en pocs moments. Ell mateix es va 
personar al sector i va posar-se a disposició  de les persones que haguessin soferts algun 
dany. Comenta que només una persona el va trucar l'endemà demanant si es declararia 
zona catastròfica i ningú més va dir res. L'endemà hi va tornar anar i ningú li va comentar 
res de danys que haguessin sofert. Comenta que per les obres que s'estan duent a terme 
als carrers Sant Pol i Berenguer Arnau, els embornals varen desaiguar malament i  per 
tant, l'aigua va córrer molt ràpid. Creu que quan hagin acabat les obres i els embornals 
funcionin al cent per cent, no hauria de passar més. 
 
La regidora, Sra. Concepció Formatgé, demana el per què es va aixecar la tapa del pou 
de registre, a la qual cosa el Sr. Alcalde li explica que en molts punts del poble les aigües 
netes i brutes estan separades i en aquest sector també ho seran, però la connexió 
encara no és correcta mentre no finalitzin les obres. Confia en què amb les obres 
acabades no torni a passar. 
 
Un altre tema que comenta el regidor, Sr. Sergi Albrich, és el relatiu a l'accident que hi va 
haver fa uns mesos a Caldes de Malavella amb un inflable que dies després a la premsa 
va sortir que l'esmentat inflable havia estat a la Festa Major de Sant Joan i de 
Campdevànol. A partir d'aquí se'ls va generar un dubte i és saber quina és la gestió que 
es porta a terme amb les atraccions de la Festa Major. Diu que la Secretària els va 
explicar el procediment que es fa des de l'ajuntament i el que se'ls demana. Demana si hi 
ha algú de l'Ajuntament que verdaderament comprovi que tota la documentació de les 
atraccions i la seva instal.lació, sigui correcta.  
 
El Sr. Alcalde diu que com qualsevol activitat, es demana que l'atracció estigi en bon estat 
i que hagi passat les inspeccions i que estigui totalment legalitzada. No veu malament que 
es pugui vigilar una mica més. Explica que pocs dies desprès de l'accident,  l'Ajuntament 
va deixar de contractar un inflable per esperar com s'acabaria gestionant el tema i pocs 
dies desprès, el Departament d'Interior és qui va donar les directrius de com s'havia de 
gestionar la contractació dels inflables. 
 
La regidora, Sra. Elisenda Guillaumes, pel que fa al tema Clownia, que és un èxit 
innegable, manifesta que els ha arribat alguna opinió de persones que no participaven o 
no tenien entrada pel Clownia, que a conseqüència de fer-se el festival en aquestes dates, 
elles s´havien quedat sense revetlla de Sant Jona. Sap que el proper any no coincidirà 
amb la revetlla, però ha volgut deixar constància del que els hi ha arribat. 
 
Pel que fa a la Festa Major, la Sra. Elisenda Guillaumes, comenta que fa uns anys que 
decau, especialment les activitats nocturnes i, per això vol deixar de manifest la 
preocupació sobre aquest tema per mirar de canviar, no sap com, les activitats que es 
facin, de manera que puguin aglutinar persones de totes edats. 
 
El Sr. Alcalde diu que estan oberts a totes les propostes ja que és un tema que també els 
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preocupa, tot i que és una situació que pateix no tan sols Sant Joan, sinó també altres 
poblacions.  
 
La regidora,Sra. Elisenda Guillaumes diu que una de les propostes que fan i que s'ha 
aplicat a moltes poblacions, és l'entrada gratuïta al ball ja que hi ha molt jovent que 
precisament no es queda perquè ha de pagar. 
 
El Sr. Alcalde diu que la majoria de les entrades que s'han de pagar són de 5 euros i per 
tant, s'ha de valorar si és aquest import el que fa marxar o quedar a la gent. Creu que la 
gent té la seva dinàmica i que no són els 5 euros el problema. No obstant, deixa la porta 
oberta a valorar-ho. 
 
El Sr. Sergi Albrich comenta que hi ha una franja d'edat molt important de joves que no 
estan a Sant Joan a la nit perquè prefereixen altres destins abans de pagar 5 euros, 
perquè per a molts joves, 5 euros és una quantitat important i, per tant, això pot causar un 
desarrelament de la festa major. 
 
La regidora, Sra. Concepció Formatgé comenta que potser no hagués decaigut tant si no 
s'hagués desplaçat tan amunt de la població, ja que en la majoria d'ocasions al Passeig hi 
ha molt ambient i si l'envelat fos en un lloc més proper potser entraria i sortiria més gent. 
Si la gent és planteja anar a l'envelat, és per no tornar a baixar més. Creu que s'hauria de 
replantejar la situació de l'envelat. 
 
L'Alcalde li sembla que és un debat interessant que creu s'hauria de continuar i estudiar. 
 
El regidor, Sr. Sergi Albrich exposa que el jovent, especialment a la nit, ha viscut diferents 
èpoques i ara amb més oferta de bars al mig del poble, se'ls fa més difícil anar al pavelló. 
 
La regidora, Sra. Lluïsa Pérez explica que s'han publicat els horaris d'estiu del CAP i que 
ha vist que hi havia una reducció important d'horaris i que les urgències es tractaran a 
Ripoll. Pensa que és perquè no tenen prou personal per cobrir les vacances i per tant té 
un efecte negatiu en pobles com el nostre. També comenta que no hi ha l'opció de fer 
analítiques a Sant Joan sinó que s'han de traslladar a Ripoll. Li agradaria saber si des de 
l'Ajuntament s'ha fet alguna cosa al respecte. 
 
El Sr. Alcalde comenta que el que hi ha és comprensió també cap al col.lectiu metge. Diu 
que ha tingut canvi d'impressions amb el cap d'àrea en diverses ocasions sobre aquest 
tema i davant la impotència personal de poder fer més hores i de poder gestionar millor les 
àrees de Ripoll i Sant Joan, poca cosa més poden fer amb el que disposen, ja que tampoc 
hi ha metges que vulguin venir al Ripollès. Entén que és una retallada important per Sant 
Joan i manifesta la seva confiança cap al col.lectiu metge i cap al cap de l'àrea, que  fa 
uns mesos li va avançar que això passaria. 
 
El Sr. Albrich diu que no es tracta de pressionar als metges sinó a instàncies superiors ja 
que és l'únic municipi que es troba en aquest cas. 
 
El Sr. Alcalde diu que presiona per trobar subvencions però que no presiona a personal 
amb el qual confia plenament perquè es veu obligat a fer-ho així perquè no té cap altra 
forma de fer-ho i ho gestiona tan bé com pot. 
 
La regidora, Sra. Concepció Formatge, comenta les queixes dels veïns que les cases 
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donen a la façana del Parc de les Mudes i donat que els problemes venen de la nit i a 
Sant Joan no hi ha policia local en aquest torn, demana si els Mossos d'Esquadra estan 
informats i si fan alguna cosa al respecte. 
 
El Sr. Alcalde diu que és un problema de l'estiu ja que els joves al vespre es concentren 
en un lloc o altre. Diu que els Mossos són coneixedors del tema i que a més el treballen i 
els veïns que s'han dirigit a ell mostrant les seves queixes, li han confirmat.  
 
El Sr. Sergi Albrich comenta que aquesta queixa també els havia arribat i que és cert que 
és un tema que es planteja cada any a l'estiu. Creu que és bo que es tracti com cal, 
entenent que és complicat. 
 
No havent-hi més assumptes a tractar, l’Alcaldia dóna per acabada la sessió a les 22:50 
hores de la qual s’estén la present acta que signa amb mi, la Secretària que certifico, 
l’Alcalde-President de la Corporació.  
 
 
 
Raquel Costa Iglesias    Ramon Roqué i Riu 
Secretària-Interventora    L’Alcalde 
 


	Atès el que estableixen els articles 177 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i als articles 34 a 38 del RD 500/1990.
	Atès el que estableixen els articles 177 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i als articles 34 a 38 del RD 500/1990.

